
 
Vuoden 2025 talousarvio ja taloussuunnitelma 2026-2027 
 
Kaupunginhallitus 28.10.2024 § 326  
  
 Valmistelija: kaupunginjohtaja Eero Vainio ja talousjohtaja Patrik Nygrén, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Kuntalain 110 §:n 1 momentin mukaan valtuuston on vuoden loppuun 
mennessä hyväksyttävä kunnalle seuraavaksi kalenterivuodeksi 
talousarvio. Talousarvion hyväksymisen yhteydessä valtuuston on 
hyväksyttävä myös taloussuunnitelma kolmeksi tai useammaksi vuodeksi 
(suunnitelmakausi). 
 
Kaupunginhallitus on hyväksynyt talousarvion laadintaohjeet ja 
talousarviokehyksen vuoden 2025 talousarvioksi kokouksessaan 
14.6.2024. 
 
Kuntalain 110 §:n 2 momentin mukaan talousarviossa ja -suunnitelmassa 
hyväksytään kunnan toiminnan ja talouden tavoitteet ja talousarvio on 
laadittava siten, että edellytykset kunnan tehtävien hoitamiseen turvataan. 
 
Kuntalain 110 §:n 3 momentin mukaan taloussuunnitelman on oltava 
tasapainossa. Taseeseen kertynyt alijäämä tulee kattaa enintään neljän 
vuoden suunnitelmakauden kuluessa. Taloussuunnitelmassa päätetään 
yksilöidyistä toimenpiteistä, joilla edellisten tilikausien alijäämä mainittuna 
ajanjaksona katetaan. 
 
Raision kaupungin vuoden 2025 talousarvion valmistelun lähtökohtana on 
toiminut kaupunginhallituksen päättämä talousarviokehys, käydyt 
keskustelut talousarvion valmistelukokouksissa ja seminaareissa sekä 
kuluvan vuoden talouden ennuste.  
 
Vuonna 2025 Raisio jatkaa kaupunkistrategian toteuttamista, eli kestävän 
kasvun rohkeaa rakentamista. Kaupungin tavoitteena on olla vehreä ja 
vetovoimainen uuden sukupolven kasvukaupunki. Raision kasvu ja 
positiivinen kehitys on vahvaa ja toiminnallisesti olemme pystyneet uimaan 
kuntakentässä vastavirtaan. Vahvan väestönkasvun ennustetaan jatkuvan 
Raisiossa viidettä vuotta peräkkäin maailman myllerryksistä huolimatta ja 
osin niiden takia; yli 2 % raisiolaisista on tätä nykyä ukrainalaisia. 
 
Lähtökohdat vuoteen 2025 ovat toiminnallisesti vahvat. Vuonna 2023 
Raisio niitti menestystä erilaisissa kaupunkivertailuissa, muun muassa 
asuntoluottoluokituksessa olimme Suomen parhaassa A-luokassa ja Raisio 
myös noteerattiin yhdeksi Suomen perheystävällisimmistä kaupungeista. 
Vuonna 2024 nousimme Suomen yrittäjien Kuntabarometrissa koko maan 
kuudenneksi yritysystävällisimmäksi ja Varsinais-Suomen toiseksi 
yritysystävällisimmäksi kaupungiksi yli 10 000 asukkaan kuntien joukossa. 
Playa del Raisio Beach Party –festivaalit järjestettiin toista kertaa 
onnistuneesti ja kaupunkiin sijoittuu yrityksiä eri toimialoilta.  
 
Kaupungin uusien tehtävien ohella kaupunki saa kesäkuussa uuden 
valtuuston ohjaamaan kaupungin kehitystä. Uuden valtuuston 
ensimmäiseksi suureksi tehtäväksi tulee seuraavan valtuustokauden 
strategian hyväksyminen syksyn 2025 aikana ja seuraavan 
valtuustokauden keskeinen teema tulee olemaan kasvun hallinnassa 
onnistuminen.  
 
Kaupungin tulojen kehitys 



 
Raision kaupungin veroennuste pohjautuu Kuntaliiton ennusteisiin 
verotettavien tulojen kehityksestä sekä arvioon noin 1 %:n väestökasvusta.  
 
Talousarviovuoden 2025 kunnallinen tuloveroprosentti on 7,60 %, joka tuo 
verotuloja 49 milj. euroa.  
 
Kiinteistöveroprosentit ovat vuonna 2025 ennallaan, yleinen 
kiinteistöveroprosentti on maa-alueiden osalta 1,30 % ja rakennusten 
osalta 1,25 %. Vakituisten asuinrakennusten veroprosentti 0,41 %, muiden 
asuinrakennusten veroprosentti 0,93 % ja voimalaitosten veroprosentti 
1,25 %. Rakentamattoman rakennuspaikan veroprosentti on 3,00 %. 
Kiinteistövero tuo kaupungille 8,7 milj. euro verotuloja. 
 
Yhteisövero tuo vuonna 2025 kaupungille noin 4,9 milj. euroa, joka on 
237.000 vähemmän kuin vuonna 2024. 
 
Verotulojen arvioidaan vuoden 2025 talousarviossa kokonaisuutena 
toteutuvan 62.636.625 euron tasoon (62,6 milj. euroa) ja näin ollen 
kasvavan noin 2,4 milj. euroa vuoden 2024 verotuloista.  
 
Valtionosuuksien arvioidaan toteutuvan tasoon 16.010.415 (16,0 milj. 
euroa) euroa, joka on 2,1 milj. euroa parempi kuin vuonna 2024.  
 
Verotulot ja valtionosuudet yhteensä odotetaan kasvavan vuona 2025 4,6 
milj. euroa.  
 
Ehdotus käyttötalousarvioksi 
 
Suuri muutos kaupungin tehtäväkenttään on TE-palveluiden siirto valtiolta 
kunnille. Raisio toimii osana Turun seudun työllisyysaluetta, jossa Raisio 
vastaa läntisen Turun seudun kuntien toiminta-alueen peruspalveluiden 
tuottamisesta. Martinkadun toimipisteeseen kaupungin palkkalistoille siirtyy 
noin 30 valtion työntekijää. Sivistäjä- ja mahdollistajaroolien oheen 
kaupungin tehtävien ytimeen tulee siis työllisyyden edistäminen ja samalla 
rooli kotouttajana vahvistuu. 
 
Kaupungin käyttötalouden nettomenoiksi (toimintakate) arvioidaan 
70.696.427 euroa vuonna 2025. 
 
Toimintatuotot vuoden 2025 talousarviossa ovat 18.897.985 (17.917.445 
vuonna 2024). Talousarvioon sisältyy 1,5 miljoonaa euroa myyntivoittoja 
kiinteistöjen myynnistä. Toimintatuottojen osuus toimintakuluista on 21,1 
%. 
 
Toimintakuluiksi arvioidaan 89.594.412 euroa, kun ne vuoden 2024 
talousarviossa olivat 83.906.952 euroa. Kaupungin toimintakuluista 
henkilöstökulujen osuus on 53,1 milj. euroa. 
 
Työllisyyspalvelu-uudistuksen uusien vastuiden vaikutus 
toimintakatteeseen on noin 3,4 milj. euroa.   
 
Toimintakulut jakaantuvat toimielimittäin seuraavasti:  
 

• kaupunginhallitus 17,0 miljoonaa euroa (12,3 miljoonaa euroa 
2024) 

• sivistyslautakunta 44,0 miljoonaa euroa (42,8 miljoonaa euroa 
2024) 



• vapaa-aikalautakunta 4,3 miljoonaa euroa (4,5 miljoonaa euroa 
vuonna 2024) 

• infralautakunta 22,8 miljoonaa euroa (22,4 miljoonaa euroa vuonna 
2024) 

• lupalautakunta 1,5 miljoonaa euroa (1,5 miljoonaa euroa vuonna 
2024) 

 
Kaupunkilaisille tarjottavien palvelujen määrä ja laatu pysyvät laadukkaina 
kasvunhallintatoimista huolimatta. 
 
Suurin haasteemme taloussuunnitelmavuosille muodostuu kaupungin 
kasvuinvestointien (koulut, päiväkodit, E18 hanke) suuresta määrästä 
seuraavasta lainakannan, korkomenojen ja poistojen kasvusta 
loppuvuosikymmenen aikana. Vuoden 2025 talousarvio pitää sisällään 
noin 3,3 miljoonan euron edestä kasvunhallintatoimenpiteitä, mutta on silti 
1,1 miljoonaa euroa alijäämäinen.  
 
Ehdotus investointitalousarvioksi 
 
Raision investoinnit kasvuun vuonna 2025 ovat mittavat: Tiedonpuiston 
koulu valmistuu loppuvuodesta, Kuloistenniityn päiväkoti otetaan käyttöön, 
Myllypellon koulun suunnittelu etenee ja merellisen Raision 
yleissuunnitelmasta edetään konkretiaan. Korkotason nopean laskun 
myötä myös asuinrakentaminen virkistynee alhostaan. Vuoden 2025 
merkittävin hanke on 2000-luvun ajan suunniteltu ja odotettu E18-Raision 
keskusta -hanke, joka käynnistyy joulukuussa 2024 tapahtuvan MAL-
sopimuksen allekirjoituksen myötä. E18 Raision keskusta -
investointipäätös on merkittävien edunvalvontaponnisteluiden tuotos, mutta 
ennen kaikkea se mahdollistaa Raision keskustan täydellisen 
metamorfoosin 2020- ja 2030 –lukujen aikana. 
 
Kaupungin investointien nettokustannus vuonna 2025 on 40.024.173 
euroa (netto). Yli 30 miljoona tästä tulee uusien koulujen ja päiväkotien 
rakentamisesta (Tiedonpuiston ja Myllypellon koulut, Kuloistenniityn 
päiväkoti).  
 
Kaupungin oma kantokyky rahoittaa investointejaan on vuonna 2025 7,1 
milj. euroa (vuosikate) ja investoinnit ylittävät 40 milj. euroa. Kaupungin 
talousarvion mukainen toiminta ja investoinnit vaativat näin ollen noin 34,4 
milj. euron edestä uutta lainaa. Laajat investointiohjelman mukaiset 
investoinnit vuosina 2025-2027 vaativat velkarahoituksen voimakasta 
kasvattamista. Tämä kasvattaa nopeasti kaupungin korkokuluja.  Kun 
investoinnit pääosin tehdään velkarahalla ne vaikuttavat käyttötalouden 
tuloslaskelmaan niin lisääntyneiden korkokustannusten kuin lisääntyvien 
poistojen kautta. Vuosina 2025-2027 tehtävät investoinnit rasittavat vuoden 
2027 tulosta niin, että rahoituskulut lisääntyvät noin 3,7 milj. eurolla ja 
poistot vastaavasti 3,2 milj. eurolla. Investointien aiheuttama yhteinen 
korko- ja poistovaikutus on näin ollen 6,94 milj. euroa.  
 
Vuosikate ja tulos 
 
Vuosikate kaupunginjohtajan talousarvioehdotuksessa on 7.092.680 
euroa. 
 
Talousarvion tuloilla ja menoilla tilikauden tulokseksi muodostuu – 
1.834.399 euroa ja tilikauden alijäämäksi -1.097.196 euroa. 
  



Kaupungin lainakanta tulee vuonna 2025 kasvamaan 34,4 miljoonalla 
eurolla yhteensä 106,2 milj. euroon. Lainakanta asukasta kohden on siis 
noin 4.136 euroa/asukas (3.279 euroa/asukas vuonna 2024). 
 
Kaupungin edellisiltä vuosilta kertynyt ylijäämä on 26,4 miljoonaa euroa. 
 
Investointeja sisältyy talousarvioon 41,5 miljoonaa euroa (netto) ja 
investoinneista suurin osa kohdistuu talonrakennushankkeisiin. Raisio on 
liki 25.500 asukkaan vahvasti kehittyvä kasvukaupunki 150.000 asukkaan 
kaupungin palveluilla. Kiihtyvän muutoksen keskellä Raisio jatkaa kestävän 
kasvun rohkeaa rakentamista.  
 
Käyttömenojen kasvunhallinta ja tuottavuuden parantaminen on keskeistä 
myös tulevina vuosina. Käyttötalouden toimenpitein ei ole kuitenkaan 
mahdollista viedä läpi historiallisen laajaa investointiohjelmaa ja saada 
lainakantaa kuriin. Kasvuinvestointien ja kaupungin rahoitusaseman 
turvaamiseksi on käytännössä välttämätöntä nostaa veroprosentteja 
vuodeksi 2026. 
 
Liitteenä vuoden 2025 talousarvio ja vuosien 2026-2027 
taloussuunnitelma. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että 
kaupunginvaltuusto:  
 
• hyväksyy oheisen vuoden 2025 talousarvion ja vuosien 2025-2027 
taloussuunnitelman. 
 
• myöntää kaupunginhallitukselle oikeuden ottaa lyhyttä tai pitkäaikaista 
lainaa siten, että nettolainanotto vuoden lopussa on korkeintaan 
37.231.493 euroa. Tämä lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin 
käyttöön liittyvän lyhytaikaisen lainan myöntämisen kaupungin 
tytäryhteisöille (2,8 milj. euroa). Otettavat lainat voivat olla 
vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 
 
• valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan tekemään hallituksen 
päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä muut tekniset korjaukset 
talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä esitettyä lainanottoa 
koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden määrää hallituksen 
päätöksiä vastaaviksi. 
 

Päätös Sivuille 4, 15, 16, 19, 50-56, 58, 83 ja 109 päätettiin tehdä teknisiä 
tarkennuksia. 
 
Mikko Kangasoja ehdotti, että sivulla 55 taulukon strategiseen 
tavoitteeseen ”Tiedon tehokas hyödyntäminen johtamisessa ja 
päätöksenteossa” lisätään mittariksi ”Muodostetaan maanvuokraussalkku 
seurantaa varten”. Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti.  
 
Pidettiin kokoustauko tämän asian aikana klo 11.10-11.20. 
 
Emma Lindqvist esitti Mika Koiviston kannattamana s. 65 kohtaan 5.3. 
Käyttötalous: Infralautakunta, viimeinen tekstikappale korvataan 
seuraavalla virkkeellä: 
Kaupunki jatkaa yksityisteiden kunnossapitoa talvikaudella 2024-2025. 
Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti.  
 



Lisäksi kaupunginhallitus päätti yksimielisesti muuttaa yksityisteiden 
avustuksiin varattavaa summaa niin, että se on 30.000 euroa vuonna 
2025. 
 
Jonni Moislahti esitti Tanja Parkon kannattamana seuraavaa lisäystä s. 63 
taulukkoon 5.3.1 Infralautakunnan strategiset ja sitovat tavoitteet: 
 
Strateginen tavoite: Kestävyyden, ekologisuuden ja luonnon 
monimuotoisuuden huomioon ottaminen toiminnassa ja päätöksenteossa 
Toiminnallinen tavoite: Edistämme hiilineutraaliustavoitteiden 
saavuttamista. 
Kärkitoimenpide: Resurssiviisaiden energiansäästötoimenpiteiden 
toteuttaminen 
Mittarit: Omien kiinteistöjen energiankäyttö kWh/m3 
Vastuutaho: Tekninen johtaja, kiinteistöpäällikkö 
Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti.  
 
Mikko Kangasojan esitti Tanja Parkon kannattamana seuraavaa lisäystä s. 
63 taulukkoon 5.3.1 Infralautakunnan strategiset ja sitovat tavoitteet: 
Tiedon tehokas hyödyntäminen johtamisessa ja päätöksenteossa 
Toiminnallinen tavoite: Seuraamme investointien onnistumista 
Kärkitoimenpide: Taloinvestointiraportti 
Mittarit: Neliökustannukset, lisätöiden osuus, aikataulussa pysyminen  
Vastuutahot: Tekninen johtaja, kiinteistöpäällikkö 
Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti.  
 
Tanja Parkko poistui kokouksesta tämän asian aikana klo 12.00 ja palasi 
kokoukseen klo 13.00.  
 
Pidettiin kokoustauko tämän asian aikana klo 12.20-13.00. 
 
Jukka Rantala poistui kokouksesta klo 13.00. 
 
Hannele Lehto-Laurila esitti Emma Lindqvistin kannattamana: 
Täytetään yhteisöpedagogin toimi, jonka kustannukset ovat 37 670 euroa 
ilman sivukuluja. 
 
Jukka Rantala palasi kokoukseen klo 13.10.  
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän päätösehdotuksesta 
poikkeava kannatettu esitys. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, 
että esittelijän päätösehdotus on jaa ja Hannele Lehto-Laurilan esitys on ei. 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin yksimielisesti. Suoritetussa 
nimenhuutoäänestyksessä annettiin neljä jaa-ääntä (Jari Salonen, Jonni 
Moislahti, Tanja Parkko, Jukka Rantala) ja seitsemän ei-ääntä (Jarmo 
Rosama, Satu Rantanen, Hannele Lehto-Laurila, Mika Koivisto, Mikko 
Kangasoja, Jonna Mero, Emma Lindqvist). Puheenjohtaja totesi, että 
Lehto-Laurilan esitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi.  
 
Jukka Rantala poistui kokouksesta klo 13.12. 
 
Emma Lindqvist esitti Jonna Meron kannattamana kouluvalmentajan 
vakanssin täyttämistä. Vakanssin kustannukset ovat 38 000 euroa ilman 
sivukuluja. 
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän päätösehdotuksesta 
poikkeava kannatettu esitys. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, 
että esittelijän päätösehdotus on jaa ja Emma Lindqvistin esitys on ei. 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin yksimielisesti. Suoritetussa 



nimenhuutoäänestyksessä annettiin kuusi jaa-ääntä (Jari Salonen, Jonni 
Moislahti, Tanja Parkko, Jarmo Rosama, Satu Rantanen, Hannele Lehto-
Laurila) ja neljä ei-ääntä (Mika Koivisto, Mikko Kangasoja, Jonna Mero, 
Emma Lindqvist). Poissa: Jukka Rantala. Puheenjohtaja totesi, että 
kaupunginjohtajan ehdotus on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi.  
 
Emma Lindqvist esitti kahden koulunkäynninohjaajan vakanssin 
täyttämistä. Vakanssien kustannukset ovat 64 000 euroa ilman sivukuluja. 
Esitys raukesi kannattamattomana. 
 
Jonna Mero esitti Emma Lindqvistin kannattamana s. 68 kohtaan 5.4.2 
Sivistyslautakunnan strategiset ja sitovat tavoitteet seuraavaa lisäystä:  
Toiminnallinen tavoite: Kouluun kiinnittymisen tukeminen ja 
koulupoissaolojen ehkäisy 
Kärkitoimenpide: kouluissa on riittävä määrä kohtaavia aikuisia 
Mittari: kouluterveyskyselyn tulokset "Mahdollisuus keskustella koulussa 
aikuisen kanssa mieltä painavista asioista ” 
Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 
Harri Seikola poistui kokouksesta klo 13.30.  
 
Emma Lindqvist esitti  
5.5. Käyttötalous: vapaa-aikalautakunta 
 
Esitän, että kirjasto- ja kulttuuripalveluihin lisätään 8 000 € 
asiantuntijapalvelujen hankintaan. 
Esitys raukesi kannattamattomana.  
 
Jarmo Rosama esitti Hannele Lehto-Laurilan kannattamana s. 73 kohta 
5.5.4. Olennaiset talousarvioon vaikuttavat huomiot seuraavaa muutosta: 
”Koska hinnoittelun muutos Ulpukassa on 110.000 euroa ja 
sisäänpääsymaksut nousevat. Ehdotan, että seurataan tämän vaikutusta 
kävijämääriin.” 
Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 
Harri Seikola palasi kokoukseen klo 13.40.  
 
Kaupunkikehitysjohtaja Samu Mattila poistui kokouksesta klo 13.44.  
 
Kaupunginjohtaja ehdotti, että s. 83, kohta 6.4. Kunnallistekniikan 
investointiohjelma 2025-2027 muutetaan siten, että 3203 Keskustakohteet 
varattu määräraha lasketaan 50.000 euroon kullekin vuodelle 2025, 2026 
ja 2027. Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti.  
 
Jukka Rantala palasi kokoukseen klo 13.58.  
 
Mikko Kangasoja esitti Mika Koiviston kannattamana, että s. 89 kohtaan 
6.5. Talonrakentamisohjelma 2025-2029 strategisiin tavoitteisiin lisätään 
uusi kohta ”Tasapainoinen talous”. Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen 
yksimielisesti.  
 
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti lisätä s. 94 kohtaan 7.2.7 
Kohderahoitteiset yksiköt eli nettoyksiköt vapaa-aikalautakunnan 
tulosyksikköön nettobudjettiyksiköksi jäähallin talousarviokirjassa mainitun 
Uintikeskus Ulpukan lisäksi.  
 
Kohdan 9.5. Raision Vesi Oy käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi esteellisinä 
poistuivat Janne Laulumaa, Satu Rantanen ja Jonni Moislahti, he ovat 
yhtiön hallituksen jäseniä (esteellisyyden peruste HL 28 § 1 mom. 5 kohta, 



ns. yhteisöjäävi).  
 
Kohdan 9.6. Raision Vuokra-asunnot Oy käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi 
esteellisinä poistuivat Janne Laulumaa ja Heikki Suominen, he ovat yhtiön 
hallituksen jäseniä (esteellisyyden peruste HL 28 § 1 mom. 5 kohta, ns. 
yhteisöjäävi).  
 
Hannele Lehto-Laurila poistui kokouksesta klo 14.35.  
 
 
Kaupunginhallitus päätti ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että 
kaupunginvaltuusto: 
 
• hyväksyy oheisen vuoden 2025 talousarvion ja vuosien 2025-2027 
taloussuunnitelman kokouksessa tehdyin muutoksin. 
 
• myöntää kaupunginhallitukselle oikeuden ottaa lyhyttä tai pitkäaikaista 
lainaa siten, että nettolainanotto vuoden lopussa on korkeintaan 
37.231.493 euroa. Tämä lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin 
käyttöön liittyvän lyhytaikaisen lainan myöntämisen kaupungin 
tytäryhteisöille (2,8 milj. euroa). Otettavat lainat voivat olla 
vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 
 
• valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan tekemään hallituksen 
päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä muut tekniset korjaukset 
talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä esitettyä lainanottoa 
koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden määrää hallituksen 
päätöksiä vastaaviksi. 
 
 
Heikki Suominen, viestintäjohtaja Mirkka Ruohonen ja tietohallintojohtaja 
Eero Rostiala poistuivat kokouksesta tämän asian jälkeen klo 14.40. 
 
Pidettiin kokoustauko tämän asian jälkeen klo 14.40-14.50. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 11.11.2024 § 103    
664/02.02.00/2024    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että 

kaupunginvaltuusto: 
 
• hyväksyy oheisen vuoden 2025 talousarvion ja vuosien 2025-2027 
taloussuunnitelman. 
 
• myöntää kaupunginhallitukselle oikeuden ottaa lyhyttä tai pitkäaikaista 
lainaa siten, että nettolainanotto vuoden lopussa on korkeintaan 
37.090.043 euroa. Tämä lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin 
käyttöön liittyvän lyhytaikaisen lainan myöntämisen kaupungin 
tytäryhteisöille (2,8 milj. euroa). Otettavat lainat voivat olla 
vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 
 
• valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan tekemään valtuuston 
päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä muut tekniset korjaukset 
talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä esitettyä lainanottoa 
koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden määrää valtuuston 
päätöksiä vastaaviksi. 



 
Päätös Puheenjohtaja ehdotti, että aluksi pidetään ryhmäpuheenvuorot 

valtuustoryhmien suuruusjärjestyksessä, minkä jälkeen valtuusto käy 
yleiskeskustelun koko talousarviosta. Yleiskeskustelun jälkeen käsitellään 
talousarvioehdotukseen ja taloussuunnitelmaehdotukseen esitettävät 
muutokset lukukohtaisesti. Käsittelyjärjestys hyväksyttiin. 
 
Jonni Moislahti saapui kokoukseen tämän asian aikana klo 16.28. 
 
Jari Pulkkinen oli poissa tämän asian aikana klo 16.43-16.45. 
 
Hannele Lehto-Laurila saapui kokoukseen tämän asian aikana klo 17.10 ja 
samalla varavaltuutettu Juha Hellstén poistui. 
 
Kokous keskeytettiin tauon ajaksi klo 17.55-18.15. 
 
Venla Käyhkö poistui kokouksesta klo 17.55 ja Kristiina Engström saapui 
kokoukseen klo 18.15. 
 
*** 
Luku 5.1.4.3. Kh, kaupunkikehitys: Ulkoiset määrärahat 
 
Ari Korhonen esitti Janne Ason kannattamana, että kaupunkikehityksen 
menoista (9 337 196 €) vähennetään 50.000 euroa (s. 59) 
kustannuspaikasta kaupunkikehityshankkeet. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja 
tiedusteli, voidaanko päätös asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan 
myönteisen vastauksen, puheenjohtaja totesi, että Ari Korhosen ehdotus 
oli tullut yksimielisesti valtuuston päätökseksi. 
 
*** 
Luku 5.1.2.2. KH, konserni: Perustehtävät, palvelulupaukset ja toiminta 
vuonna 2025 
 
Hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen, s.46 
 
Eeva Savola esitti Janne Ason kannattamana, että luvun viimeisen 
kappaleen, ensimmäisen lauseen jälkeen lisätään seuraava teksti: ”Laaja-
alainen ja poikkihallinnollinen hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen 
koordinointi, tiedolla johtaminen ja toiminnan tuki on jatkossakin keskitetty 
päätöksentekopalveluihin, toimien näin kaikkien toimialojen tukena.”  
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja 
tiedusteli, voidaanko päätös asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan 
myönteisen vastauksen, puheenjohtaja totesi, että Eeva Savolan ehdotus 
oli tullut yksimielisesti valtuuston päätökseksi. 
 
*** 
Viestintäpalvelut, s. 47 
 
Helinä Aaltonen esitti Emma Lindqvistin ja Jukka Rantalan kannattamana, 
että kappaleen Perustehtävä ja palvelulupaus toisen kohdan ”Ylläpidämme 
ja kehitämme kaupungin viestintäkanavia, mm. verkkopalveluita, 
sosiaalisen median kanavia ja Raisio tiedottaa -lehteä”, perään lisätään 
teksti: ”unohtamatta manuaalista ja kasvokkain tapahtuvaa viestintää, jotta 
kaikilla raisiolaisilla olisi mahdollisuus pysyä mukana kaupungin 



päätöksenteossa”. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja 
tiedusteli, voidaanko päätös asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan 
myönteisen vastauksen, puheenjohtaja totesi, että Helinä Aaltosen 
ehdotus oli tullut yksimielisesti valtuuston päätökseksi. 
 
*** 
Luku 5.4. Sivistyslautakunta 
 
Ari Korhonen esitti Sari Suomisen, Emma Lindqvistin, Janne Ason ja Ella 
Myllyn kannattamana, että valtuusto perustaa kouluvalmentajan vakanssin: 
+45.000 euroa. 
 
Ennen täyttöluvan myöntämistä sivistyslautakunta laatii selvityksen 
oppilashuoltoa ja ennaltaehkäisyä tukevista resursseista ja niiden 
vertailusta naapurikuntiin. Selvityksessä ja kouluvalmentajan työnkuvassa 
on syytä ottaa huomioon myös yhteistyö Varhan kanssa 
ennaltaehkäisevän toiminnan tehostamiseksi. Ennen täyttöluvan 
myöntämistä kaupunginjohtajan on kuultava asiassa kaupunginhallitusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja 
tiedusteli, voidaanko päätös asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan 
myönteisen vastauksen, puheenjohtaja totesi, että Ari Korhosen ehdotus 
oli tullut yksimielisesti valtuuston päätökseksi. 
 
*** 
Emma Lindqvist esitti Aarre Lehtosen, Ella Myllyn ja Jonna Meron 
kannattamana, että sijaiskuluihin lisätään 10 000 €.  
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja 
asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta 
kannattavat äänestävät jaa ja Emma Lindqvistin tekemää ehdotusta 
kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 33 jaa-ääntä ja 10 ei-ääntä. 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut 
valtuuston päätökseksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 1). 
 
*** 
Emma Lindqvist esitti Aarre Lehtosen kannattamana, että koulutus- ja 
kulttuuripalveluihin lisätään 10 000 €. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja 
asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta 
kannattavat äänestävät jaa ja Emma Lindqvistin tekemää ehdotusta 
kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 36 jaa-ääntä ja 7 ei-ääntä. 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut 
valtuuston päätökseksi. 



 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 2). 
 
*** 
Aarre Lehtonen esitti Eveliina Tyyskäsen kannattamana, että 
oppimateriaaleihin lisätään 60 000 euroa. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja 
asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta 
kannattavat äänestävät jaa ja Aarre Lehtosen tekemää ehdotusta 
kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 39 jaa-ääntä ja 4 ei-ääntä. 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut 
valtuuston päätökseksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 3). 
 
*** 
Eveliina Tyyskänen esitti Sari Suomisen kannattamana, että 
sivistyslautakunnan henkilöstöön lisätään kaksi koulunkäynninohjaajaa, 
kustannusvaikutus 64 000 €. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja 
asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta 
kannattavat äänestävät jaa ja Eveliina Tyyskäsen tekemää ehdotusta 
kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 35 jaa-ääntä, 3 tyhjää ääntä ja 5 ei-
ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli 
tullut valtuuston päätökseksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 4). 
 
*** 
Luku 5.5. Vapaa-aikalautakunta 
 
Emma Lindqvist esitti Eveliina Tyyskäsen kannattamana, että kirjasto- ja 
kulttuuripalveluihin lisätään 8 000 € asiantuntijapalvelujen hankintaan. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja 
asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta 
kannattavat äänestävät jaa ja Emma Lindqvistin tekemää ehdotusta 
kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 37 jaa-ääntä ja 6 ei-ääntä. 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut 
valtuuston päätökseksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 5). 
 
*** 
Luku 6.4. Kunnallistekniikan investointiohjelma 2025-2027 



 
Aarre Lehtonen esitti Eveliina Tyyskäsen ja Ella Myllyn kannattamana, että 
hankkeelle 3049 Hahdenniemi 2 varataan vuodelle 2026 175 000 € 
kirjassa olevan 350 000 € sijaan. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty 
kaupunginhallituksen ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja 
asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta 
kannattavat äänestävät jaa ja Aarre Lehtosen tekemää ehdotusta 
kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 34 jaa-ääntä ja 9 ei-ääntä. 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus oli tullut 
valtuuston päätökseksi. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 6). 
 
Tanja Parkko poistui kokouksesta tämän asian aikana klo 18.57 ja samalla 
varavaltuutettu Tuija Aso saapui kokoukseen.  
 
 
Kaupunginvaltuusto päätti  
 
• hyväksyä oheisen vuoden 2025 talousarvion ja vuosien 2025-2027 
taloussuunnitelman kokouksessa tehdyin muutoksin. 
 
• myöntää kaupunginhallitukselle oikeuden ottaa lyhyttä tai pitkäaikaista 
lainaa siten, että nettolainanotto vuoden lopussa on korkeintaan  
37 085 043 euroa. Tämä lainanottovaltuus sisältää myös konsernitilin 
käyttöön liittyvän lyhytaikaisen lainan myöntämisen kaupungin 
tytäryhteisöille (2,8 milj. euroa). Otettavat lainat voivat olla 
vaihtuvakorkoisia tai kiinteäkorkoisia. 
 
• valtuuttaa kaupunginjohtajan ja talousjohtajan tekemään valtuuston 
päätöksistä aiheutuvat tarvittavat muutokset sekä muut tekniset korjaukset 
talousarviokirjaan sekä päivittämään päätöksessä esitettyä lainanottoa 
koskevaa valtuutuspäätöstä / lainanottovaltuuden määrää valtuuston 
päätöksiä vastaaviksi. 

 


